
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 11. august 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

981 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 981:  

”Medicinrådet vurderede i 2021, at ca. 15.000 danskere er kandidater til behandling 

med PCSK9-hæmmere for at reducere deres kolesterol og dermed undgå blodprop. 

Det estimeres, at der i dag er ca. 1.900-2.300 patienter i PCSK9-behandling svarende 

til ca. 1 ud af 7. Ministeren bedes redegøre for, hvorfor det kan være tilfældet, at kun 

ca. 1 ud af 7 er kommet i behandling ovenpå Medicinrådets anbefaling. Ministeren 

bedes ydermere redegøre for, om ministeren vil igangsætte yderligere tiltag for at 

sikre, at de relevante patienter med forhøjet kolesterol får behandling med PSCK9-

hæmmere. ” 

 

Svar: 

Da der til brug for besvarelse af spørgsmålet skal indhentes bidrag fra Danske Regio-

ner, er det desværre ikke muligt for mig at besvare spørgsmålet inden for fristen. Jeg 

forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo oktober 2022. 
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